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aanleiding van de Studiekringdag op 26 februari 1965 over „Inlands hout 
voor de vezelplaten-, spaanplaten en papierfabricage" een eerste en ik mag 
wel zeggen hoopvol contact heeft gelegd. Uw Bestuur is namelijk de kataly-
sator van een gesprekscentrum waar producent, verwerkingsindustrie en 
handel elkaar regelmatig ontmoeten en een betere coördinatie kunnen be-
werkstelligen, Het initiatief hiertoe is uitgegaan van de Studiekringcommissie. 

Het nu weer voltallige Bestuur wenst gaarne de continuïteit te handhaven. 
Het verheugt mij daarom U te kunnen mededelen, dat mijn medebestuurs-
leden ir Stoffels en ir van Leeuwen er in hebben toegestemd één jaar langer 
aan te blijven. Dit is van bijzonder belang, omdat wij in een moeilijke periode 
verkeren. Ik neem aan, dat U geen bezwaren heeft. 

Het Bestuur is voorts van mening de positie van de vereniging te kunnen 
verstevigen door deelname aan verschillende bestuurs-colleges op bosbouw-
gebied in de ruimste zin van het woord, om ook daar de stem van de ver-
eniging te kunnen laten horen. Oriëntatie hierover is gaande. 

Rest mij ten slotte onze vreugde erover te kunnen uitspreken, dat wij 
hedenmiddag op het landgoed Middachten van onze donateur Graf zu Or-
tenburg zullen verblijven en onder ielding van ons lid, dr van Oosten Slinge-
land, rentmeester op deze bezitting, het gedeelte Haviker Waard zullen be-
zoeken. 

Hiermede verklaar ik de 41ste najaarsvergadering voor geopend en heet 
U hartelijk welkom. 

41ste Najaarsbijeenkomst op 29 oktober 1965 

In afwijking van de traditionele twee-daagse bijeenkomst, bleef de 41ste 
najaarsbijeenkomst beperkt tot één dag. De reden hiervoor was het feit, dat 
in het begin van de maand oktober 1965 de excursie van de vereniging naar 
Engeland plaats vond, waardoor het programma van vele leden al zwaar 
belast was. De belangstelling was bijzonder groot, al valt moeilijk uit te 
maken of dit nu een gevolg was van de korte duur van deze bijeenkomst of 
dat andere oorzaken in het spel waren, zoals de agenda van de vergadering, 
de centrale plaats in het land of de aard van het excursie-object: het landgoed 
„Middachten" te De Steeg (gemeente Rheden). 

Op de morgen van vrijdag 29 oktober was hotel „de Engel" te De Steeg 
het verzamelpunt en was gewijd aan de algemene ledenvergadering, die door 
77 personen werd bijgewoond en werd geleid door de voorzitter van het be-
stuur prof. dr. G. Hellinga. 

De vergadering had een meer dan normale betekenis, omdat — gekoppeld 
aan het agendapunt „begroting 1966" — voorstellen in behandeling kwamen 
tot voortzetting van de uitgifte van het Nederlands Bosbouw Tijdschrift, zon-
der deelname van de Nederlandse Vereniging van Boseigenaren. De ver-
gadering nam het belangrijke besluit tot voortzetting van deze uitgifte, waar-
van de zwaardere financiële lasten onder andere door een verhoging van lid-
maatschap, donateurschap en contributie zullen worden opgevangen. 
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Aan het einde van dit verslag worden de belangrijkste feiten uit de ver-
gadering vermeld. 

Na de lunch, hield ons lid dr. J. F. van Oosten Slingeland, rentmeester 
van het landgoed „Middachten" een korte inleiding over de geschiedenis 
van het landgoed. Hij verontschuldigde zijn principaal, de eigenaar van 
„Middachten", A. Graf zu Ortenburg, die tot zijn spijt niet in de gelegen-
heid was zelf aanwezig te zijn om het gezelschap te ontvangen. 

Inleider belichtte vooral de aanslagen, die voor wegen-aanleg in de loop 
der tijden op het landgoed zijn gedaan. In de tachtig-jarige oorlog de door-
braak van het landgoed door de huidige Middachter Allee. In de 19e eeuw 
de doorbraak ten behoeve van de spoorlijn. En op dit ogenblik staan wij 
weer voor een dergelijke ingreep, die het landgoed ernstige schade zal toe-
brengen, vanwege de tracering van de nieuwe rijksweg Arnhem—Zutphen, 
welke zal komen te liggen door de uiterwaarden, vlak ten noord-oosten van 
het kasteel, dat wil zeggen juist in de uitzicht-stroken. 

Het valt niet te ontkennen, dat hierdoor een onherstelbare schade wordt 
berokkend aan de intieme ligging van het kasteel aan de door bos en boom-
groepen begrensde uiterwaarden van de „Haviker Waard". Dit interessante 
uiterwaardgebied langs de IJsel heeft een geheel eigen geschiedenis, die — 
goede kleigronden als zich daar bevinden — nauw samenhangt met de win-
ning van specie voor de baksteen-idustrie. Daardoor zijn vele percelen afge-
graven, hetgeen in het verleden vaak wel ten koste van de kwaliteit van deze 
uitstekende landbouwgronden is gegaan, doordat aan het terugzetten van de 
oude bovengrond niet voldoende aandacht werd besteed. Het „aftichelen" 
heeft bepaalde gevolgen gehad; zo zijn de nu aanwezige hoogte-verschillen 
groter dan men in een dergelijk overstromingsgebied zou verwachten, door-
dat bepaalde gedeelten in verband met de ligging van de boerderijen niet zijn 
afgegraven. Bovendien zijn vele singels, heggen en boomgroepen in de loop 
van de tijd verdwenen. 

Zo veel hout is er zelfs verdwenen dat kan worden gezegd, dat het van een 
ruim standpunt getuigt, dat deze gronden niettemin onder de Natuurschoon-
wet gerangschikt mochten blijven. Deze rangschikking dateert al van 1928, 
De bestemmingswaarde is 82%, terwijl voor de andere gedeelten van het 
landgoed percentages golden van 60% en 92%, al naar gelang de bossen of 
de landbouwgronden overheersten. 

In de laatste tijd heeft men ernst gemaakt met een landschappelijke recon-
structie. Daartoe is een landschapsplan opgesteld door de Koninklijke Neder-
landsche Heidemaatschappij, dat grotendeels is uitgevoerd, ofschoon er hier 
en daar ook van is afgeweken. Bij de herbeplantingen is op grote schaal ge-
werkt met populier, zowel in de weg-beplantingen als bij bebossing van bij 
het aftichelen slecht geworden percelen en overhoeken. Daarbij zijn ver-
schillende klonen gebruikt, waaronder, in samenwerking met de Landbouw-
hogeschool, ook cultivars, die in het onderzoek zijn betrokken, maar nog niet 
definitief voor gebruik zijn goed bevonden. 

De middag-excursie naar de Haviker Waard werd gehouden in twee grote 
bussen; in één bus gaf dr. van Oosten Slingeland nadere toelichting, in de 
andere verzorgden dit de heren ir. G. Memelink, hoofdinspecteur van de 
Kon. Ned. Heidemij en ir. J. T. M. Broekhuizen, wetenschappelijk mede-
werker van de afdeling Houtteelt van de Landbouwhogeschool (Instituut 
voor Bosbouwkundig Onderzoek). Bij de uitstappunten verzamelde zich het 


